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  Przewodniczący Rady Powiatu w Rypinie 

 

 

 

OR.0002.73.2024 

 

PROTOKÓŁ NR LXXIII/24 

z sesji Rady Powiatu w Rypinie 

w dniu 29 lutego 2024 r. 

 

LXXIII sesja VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie odbyła się w Starostwie Powiatowym w 

Rypinie ul. Warszawska 38. Zwołana została przez Przewodniczącego Rady Powiatu w 

Rypinie Krzysztofa Cegłowskiego. Sesja rozpoczęła się o godzinie 13.00 odsłuchaniem 

pierwszej zwrotki hymnu państwowego, a zakończyła się o godz. 14.30 

 

Ad. 1   

 Po odsłuchaniu pierwszej zwrotki hymnu państwowego otwarcia obrad LXXIII sesji  

VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Pan Krzysztof 

Cegłowski, następnie Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestniczących w 

posiedzeniu.  

 

Ad. 2 

        Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 16 radnych w chwili rozpoczęcia obrad 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum. Radny Jacek Furman był nieobecny. 

Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność podejmowanych uchwał. Lista obecności 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu zgłosił wniosek w sprawie zmiany porządku obrad poprzez 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych radnych powiatu rypińskiego. Wyjaśnił, iż niniejsza uchwała 

została przygotowana z uwagi na konieczność jej publikacji w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego w związku z aktualną linią orzeczniczą wskazującą, że 

uchwała w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych powiatu 

jest aktem prawa miejscowego i podlega ogłoszeniu w wojewódzkim dzienniku urzędowym. 

Wysokość diet oraz pozostałe zapisy pozostają bez zmian. Przewodniczący Rady Powiatu 

zaznaczył, że radni otrzymali w dniu dzisiejszym przedmiotowy projekt uchwały w wersji 

papierowej. 

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania wniosku o zmianę 

porządku obrad. 

Pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym za wprowadzeniem wyżej wymienionej zmiany w porządku obrad 

głosowało jednogłośnie „za” 15 radnych .  

Innych propozycji zmian porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący zapytał o uwagi do porządku obrad. Uwag do porządku obrad nie zgłoszono.  

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Powiatu odczytał porządek obrad po zmianie, 

który przedstawiał się następująco: 
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1. Otwarcie obrad LXXIII sesji VI kadencji Rady Powiatu.  

2. Sprawy organizacyjne: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) przyjęcie porządku obrad LXXIII sesji Rady Powiatu w Rypinie,  

c) przyjęcie protokołu LXXII sesji Rady Powiatu w Rypinie.  

3. Podjęcie uchwał: 

a) Uchwała w sprawie przekształcenia Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej w  

Rypinie poprzez zmianę siedziby szkoły (projekt uchwały – druk nr 1),  

b) Uchwała w sprawie przekształcenia Szkoły Muzycznej I stopnia w Rypinie 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie poprzez 

zmianę siedziby szkoły (projekt uchwały – druk nr 2),    

c) Uchwała w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Rypinie wchodzącej w 

skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie poprzez zmianę siedziby 

szkoły (projekt uchwały – druk nr 3),  

d) Uchwała w sprawie przekształcenia Branżowej Szkoły I stopnia nr 3 w Rypinie 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie poprzez 

zmianę siedziby szkoły (projekt uchwały – druk nr 4),  

e) Uchwała w sprawie przekształcenia Szkoły Przysposabiającej do Pracy w Rypinie 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie poprzez 

zmianę siedziby szkoły (projekt uchwały – druk nr 5),  

f) Uchwała w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej (projekt uchwały – druk nr 6),      

g) Uchwała w sprawie wyboru Wicestarosty Rypińskiego (projekt uchwały –  

druk nr 7). 

h) Uchwała  w sprawie wyrażenia zgody dla Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Rypinie na zbycie budynku wraz z prawem użytkowania wieczystego 

gruntu (projekt uchwały – druk nr 8),          

 i) Uchwała w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnych powiatu rypińskiego (projekt uchwały – druk nr 9).  

4. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

5. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

6. Zamknięcie obrad sesji. 

 

W głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki oraz naciśnięcie przycisku za przyjęciem 

porządku obrad LXXIII sesji głosowało jednogłośnie „za” 15 radnych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z LXXII sesji był wyłożony do wglądu w 

Biurze Rady i zapytał o uwagi do protokołu z LXXII sesji Rady Powiatu w Rypinie. Uwag do 

protokołu z LXXII sesji Rady Powiatu w Rypinie nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania protokołu z LXXII sesji. 

Za przyjęciem protokołu z LXXII sesji Rady Powiatu głosowało jednogłośnie „za” 15 

radnych.  

 

Ad. 3 a 

        Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania 

do projektu uchwały w sprawie przekształcenia Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej w  

Rypinie poprzez zmianę siedziby szkoły.  

Projekt uchwały przygotowała Katarzyna Szczęsny – Dyrektor PCOO. 
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Pytań nie zgłoszono.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 15 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LXXIII/423/2024 

 

Ad. 3 b 

        Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania 

do projektu uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Muzycznej I stopnia w Rypinie 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie poprzez 

zmianę siedziby szkoły. 

Projekt uchwały przygotowała Katarzyna Szczęsny – Dyrektor PCOO. 

Pytań nie zgłoszono.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 15 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LXXIII/424/2024 

 

Ad. 3 c 

        Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania 

do projektu uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Rypinie wchodzącej 

w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie poprzez zmianę siedziby 

szkoły.  

Projekt uchwały przygotowała Katarzyna Szczęsny – Dyrektor PCOO. 

Pytań nie zgłoszono.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 15 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LXXIII/425/2024 

 

Ad. 3 d 

        Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania 

do projektu uchwały w sprawie przekształcenia Branżowej Szkoły I stopnia nr 3 w Rypinie 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie poprzez 

zmianę siedziby szkoły.  

Projekt uchwały przygotowała Katarzyna Szczęsny – Dyrektor PCOO. 

Pytań nie zgłoszono.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 15 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LXXIII/426/2024 

 

Ad. 3 e 

        Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania 

do projektu uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Przysposabiającej do Pracy w Rypinie 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie poprzez 

zmianę siedziby szkoły. 

Projekt uchwały przygotowała Katarzyna Szczęsny – Dyrektor PCOO. 

Pytań nie zgłoszono.  
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W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 15 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LXXIII/427/2024 

 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył procedurę wyboru Wicestarosty. Poinformował, że 

zgodnie z art. 27 ust.3 ustawy o samorządzie powiatowym: rada powiatu wybiera wicestarostę 

oraz pozostałych członków zarządu na wniosek starosty zwykłą większością głosów w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym. 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził wybory na Wicestarostę oraz poprosił o podawanie 

kandydatur na Członków do Komisji Skrutacyjnej. 

Radna Barbara Nowakowska zaproponowała radną Danutę Tyraj. 

Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował radną Hannę Pawlak i radnego Piotra 

Makowskiego. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu zapytał: czy wymienieni radni wyrażają zgodę? 

Radna Danuta Tyraj i Hanna Pawlak oraz radny Piotr Mariusz Makowski wyrazili zgodę. 
 

     Ad. 3 f 

        Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania 

do projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej. 

Projekt uchwały przygotowała Aleksandra Błaszczak – Sekretarz Powiatu. 

Pytań nie zgłoszono.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 15 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LXXIII/428/2024 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Pana Jarosława Sochackiego Starostę Rypińskiego o 

przedstawienie wniosku w sprawie przedstawienia kandydata na stanowisko Wicestarosty 

Rypińskiego. 

Jarosław Sochacki Starosta Rypiński wystąpił z wnioskiem do Przewodniczącego Rady 

Powiatu w Rypinie o wybór Pana Marka Stanisława Tyburskiego na stanowisko Wicestarosty 

Rypińskiego. Starosta Rypiński powiedział, że nie trzeba przedstawiać Pana Marka 

Tyburskiego, wieloletniego samorządowca z ogromnym doświadczeniem. Pan Marek 

Stanisław Tyburski związany jest z Powiatem Rypińskim od II kadencji Rady Powiatu, 

Członek Zarządu, dwukrotnie Starosta Rypiński, w III i IV kadencji, Wicestarosta w V 

kadencji. Wniosek stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Rypinie poinformował, że zgodnie z § 36 Statutu w 

głosowaniu tajnym radni głosują za pomocą kart ostemplowanych pieczęcią Rady, a samo 

głosowanie przeprowadza wybrana spośród radnych Komisja Skrutacyjna, która już została 

wybrana. Komisja Skrutacyjna wybiera spośród siebie Przewodniczącego Komisji. Komisja 

Skrutacyjna przed przystąpieniem do głosowania objaśnia sposób głosowania. Karty do 

głosowania wydaje Komisja Skrutacyjna bezpośrednio przed głosowaniem odnotowując ten 

fakt na liście obecności radnych. Kart do głosowania nie może być więcej niż radnych 

obecnych na sali. W miejscu obrad Rady wydziela się miejsce zapewniające tajność 

głosowania, a radni wyczytani z listy obecności przez Członka Komisji Skrutacyjnej kolejno 



5 

wrzucają do urny wypełnione karty do głosowania. Po przeliczeniu głosów, Przewodniczący 

Komisji Skrutacyjnej odczytuje protokół, podając wyniki głosowania. 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że nad procedurą i przebiegiem wyborów 

czuwa Pani Mecenas i zapytał: Czy kandydat na Wicestarostę Marek Stanisław Tyburski 

wyraża zgodę?   

Marek Stanisław Tyburski wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał czy są jeszcze inne kandydatury? Innych kandydatur 

nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady zamknął listę kandydatów na wybór Wicestarosty 

Rypińskiego i przystąpił do procedury głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za zamknięciem listy kandydatów na wybór Wicestarosty Rypińskiego głosowało jednogłośnie 

„za” 15 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę w celu przygotowania kart do głosowania. 

Po przerwie obrady wznowiono.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził głosowanie tajne w sprawie wyborów na 

Wicestarostę. Poinformował, iż Komisja Skrutacyjna wybrała Przewodniczącą Hannę Pawlak. 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Hanna Pawlak objaśnia sposób głosowania.  

Na sali sesyjnej zostało wydzielone miejsce zapewniające tajność głosowania.  

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej o 

wyczytywanie z listy obecności poszczególnych radnych. 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej według listy obecności wyczytywała poszczególnych 

radnych, którym Członek Komisji po wcześniejszym złożeniu podpisu na liście obecności 

wydawał kartę do głosowania. Następnie radni kolejno wyczytani wrzucali do urny 

wypełnione karty do głosowania.   

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Komisja Skrutacyjna zakończyła 

wydawanie kart do głosowania i w związku z tym poprosił o przeliczenie głosów, a następnie 

o odczytanie protokołu przez Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej. 
 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Hanna Pawlak odczytała Protokół Komisji 

Skrutacyjnej stwierdzając, że w głosowaniu tajnym został wybrany Wicestarosta Rypiński 

Pan Marek Stanisław Tyburski stosunkiem głosów: 12 „za” wyborem, 3 „przeciw”, przy 0 

głosach „wstrzymujących się”. 

  

Ad. 3 g 

          Przewodniczący Rady Powiatu podziękował Komisji Skrutacyjnej za wykonaną pracę i 

odczytał uchwałę w sprawie wyboru Wicestarosty Rypińskiego.   

Uchwała otrzymuje Nr LXXIII/429/2024 

 

Ad.  3 h 

         Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania 

do projektu  uchwały w  sprawie  wyrażenia zgody dla Samodzielnego Publicznego Zakładu 
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Opieki Zdrowotnej w Rypinie na zbycie budynku wraz z prawem użytkowania wieczystego 

gruntu. 

Projekt uchwały przygotowała Dorota Kochańska. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Dyrektor szpitala o przedstawienie tematu. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zgodnie z ustaleniami i rozmowami na 

spotkaniu w obecności Pani Dyrektor szpitala, Pana Dyrektora szpitala i Pana Jana Rejsa, 

osoby zainteresowanej nabyciem tych działek zostało przedstawione stanowisko rady, że 

Rada Powiatu w Rypinie wyraża zgodę na zamianę tych działek na działki poszerzające 

parking przy szpitalu, natomiast innej zgody nie ma. Pan Rejs wnioskował o to, żeby się 

odbyło głosowanie najpierw nad tym, czy rada jest za zbyciem, czy przeciwko zbyciu.   

 

Monika Tryniszewska-Skarżyńska Dyrektor SP ZOZ wyjaśniła, że uchwała dotyczy 

sprzedaży dwóch działek o powierzchni łącznej 3,8 ara na których usytuowany jest budynek, 

który obecnie służy szpitalowi jako magazyn. Rozmowy z Panem Rejsem są prowadzone od 

marca zeszłego roku. Pani Dyrektor szpitala zaznaczyła, że nie wypracowano porozumienia i 

tak jak przedstawiła już wcześniej jej zdaniem sprzedaż tych działek nie wpłynie korzystnie 

dla szpitala. Pani Dyrektor SP ZOZ poinformowała, że operat opiewa na kwotę 160 000 zł, 

więc nie jest to kwota, która wesprze budżet szpitala. Niemniej jednak ta ziemia może zostać 

wykorzystana przez szpital na pobudowanie, bo można umiejscowić budynek, można również 

zrobić parking. Pani Dyrektor dodała, że dyrekcja szpitala jest otwarta na rozmowy, żeby 

Panu Rejsowi nie blokować inwestycji.  

 

Pani Małgorzata Grodzicka Przedstawiciel inwestora zabrała głos.  

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał Panią Mecenas czy może Pani Grodzickej udzielić 

głosu, jeżeli nie jest radną w sprawie uchwały? 

Pani Małgorzata Grodzicka zaznaczyła, że  chciałaby tylko sprostować. 

Przewodniczący Rady Powiatu odpowiedział, że musi mieć jasną deklarację ze strony 

prawnej. Jednak udzieli Pani głosu, ale po głosowaniu tej uchwały. Natomiast radnych bardzo 

prosi o zabieranie głosu. 

Radna Monika Kalinowska poinformowała, że była na miejscu i ma wątpliwości czy na tej 

działce można pobudować budynek. 

 

Monika Tryniszewska-Skarżyńska Dyrektor SP ZOZ odpowiedziała, że jest to kwestia tego, 

jaki budynek np. miejsce dla karetek czy dla innych rzeczy, czy magazyn. Pani Dyrektor 

szpitala zaznaczyła, że zasięgnęła opinii w Starostwie w Wydziale Budownictwa i szpital 

może otrzymać wyłączenia.  Jeżeli Pan Rejs nie zgodzi się na zamianę działek i ta ziemia 

zostanie to szpital nie traci nic, a kwota 160.000 zł dla szpitala nie jest kwotą, która jest warta 

sprzedaży tej ziemi. Pani Dyrektor zwróciła uwagę, że nie wiadomo co będzie za jakiś czas i 

czy szpital będzie potrzebował tą ziemię.   

 

Radna Monika Kalinowska zapytała: czy może zadać pytanie przedstawicielowi inwestora?  

Przewodniczący Rady Powiatu odpowiedział, że jest możliwość udzielenia głosu w takiej 

formie, ale uważa, że ten temat był tyle razy dyskutowany i omawiany, że teraz jest tylko 

kwestia decyzji i przeprowadzenia głosowania. Rada decyduje o tym czy szpitalowi wyrazi 

zgodę na zbycie tego czy nie. Przewodniczący Rady Powiatu zaznaczył, że jest to ostatni 

kawałek ziemi przy szpitalu, ale absolutnie nikt nie blokuje inwestorowi działań, ponieważ 

rozmowy dotyczyły zamiany tego gruntu. Przewodniczący Rady Powiatu uważa, że Rada 

Powiatu w każdej chwili na najbliższej sesji może taką uchwałę o zamianie podjąć.  
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Radna Monika Kalinowska zastanawia się co będzie w momencie kiedy rada zablokuje 

możliwość sprzedaży szpitalowi. Pani Monika Kalinowska poinformowała, że jest radną 

Rady Powiatu w Rypinie, który ma dbać o interesy wszystkich mieszkańców, ale reprezentuje 

tutaj mieszkańców miasta i obawia się zablokowania możliwości jakichkolwiek negocjacji  

szpitala z inwestorem. Wówczas zostanie zablokowana również ta inwestycja i automatycznie 

zostaną zablokowane nowe miejsca pracy, nowe sklepy, z których mogą korzystać nie tylko 

mieszkańcy miasta, ale i całego powiatu. Poprosiła, aby pamiętać o tym, że Powiat Rypiński 

odwiedzają mieszkańcy sąsiednich powiatów, którzy przyjeżdżają na basen, do kina, więc tak 

naprawdę będzie blokowany w jakiś sposób też rozwój.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że może być procedowany temat zbycia. 

Natomiast o zamianie nie można mówić w chwili obecnej, ponieważ działka, która miała 

podlegać zamianie, miała być wydzielona z tej całej powierzchni działki pod szpitalem, a ona 

do tej chwili nie została wydzielona. W związku z powyższym nie można mówić o czymś, co 

jeszcze nie zostało wydzielone.  

 

Jarosław Sochacki Starosta Rypiński poprosił Panią Dyrektor szpitala o przypomnienie 

wszystkim kwestii zamiany i podziału działki. 

 

Monika Tryniszewska-Skarżyńska Dyrektor SP ZOZ odpowiedziała, ze działka nie została 

wydzielona, w związku z tym, że nie było decyzji, więc na jakiej podstawie miał być 

dokonany podział tej trzeciej działki, żeby ją wydzielić. Według Pani Dyrektor szpitala nie 

było żadnych podstaw. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu wyjaśnił Panu Staroście, że trzeba byłoby wydzielić kolejną 

działkę, która by podlegała zamianie. Tej działki szpital nie wydzielał, bo nie miał jeszcze 

decyzji czy będzie wyrażona zgoda na sprzedaż.  

 

Radna Jagoda Grajkowska Przewodnicząca Komisji Ochrony Zdrowia, Porządku Publicznego 

i Bezpieczeństwa Obywateli poinformowała, że na posiedzeniu Pani Dyrektor szpitala 

przekonywała do tego, że sprzedaż nie do końca jest dobrym pomysłem w przypadku rozwoju 

różnych inwestycji itd. Zdaniem Radnej Jagody Grajkowskiej służebność, którą szpital 

udzielił na ileś już gruntów inwestorowi, który teraz podejmuje kolejne inwestycje, to już 

była dobra wola ze strony sąsiadów. Pani Jagoda Grajkowska poprosiła o zastanowienie się 

czy jest mowa teraz o rozwoju inwestycji prywatnych. Zaznaczyła, że jest jak najbardziej za 

tym, aby rozwijały się te inwestycje prywatne. Czy też jest mowa o rozwoju szpitala i nie 

blokowaniu rozwoju szpitala. Pani Jagoda Grajkowska jest pracownikiem szpitala i zwróciła 

uwagę na brak miejsc parkingowych przed szpitalem. Zdaniem Pani Jagody Grajkowskiej na 

dzień dzisiejszy jest dramat ze znalezieniem miejsca parkingowego przed szpitalem, a jak 

będzie rozbudowana przychodnia to też pochłonie jakąś powierzchnię parkingu. Radna 

Jagoda Grajkowska uważa, że szpital już nie ma czego sprzedać. 

Radna zaznaczyła, że jest dobra wola, żeby zamienić grunty i powiększyć możliwości 

szpitala. Wiadomym jest, że inwestycje mieszkańców powiatu są też ważne, ale jeśli to nie 

jest uszczerbkiem dla szpitala. Szpital już sprzedał grunt na którym ma być budowana ta 

inwestycja i tak naprawdę nie ma się gdzie rozwijać i dlatego w przypadku sprzedaży, a nie 

zamiany, to zostaną ograniczone możliwości rozwoju szpitala.  
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Jarosław Sochacki Starosta Rypiński poinformował, że w inwestycji rozbudowy przychodni 

będzie modernizowana poradnia ortopedyczna i chirurgiczna i tam powstaną miejsca 

parkingowe w ilości około 10 miejsc postojowych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że w tej chwili już nie ma żadnych miejsc 

postojowych, a jak będzie rozbudowa przychodni to tym bardziej będzie brakowało tych 

miejsc parkingowych. Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że będzie skłonny głosować 

za propozycją radnego Rafała Zglinickiego, aby za 1 ar żądać 3 arów. 

 

Radna Jagoda Grajkowska stwierdziła, że Pan Starosta rozciągnie teren szpitala, że będą 

kolejne miejsca parkingowe. 

 

Jarosław Sochacki Starosta Rypiński wyjaśnił, że tam gdzie stacjonują karetki to będzie 10 

miejsc postojowych. Starosta dodał, że dla karetek potrzebny jest garaż przy budynku.  

 

Radny Rafał Zglinicki poprosił Przewodniczącego Rady Powiatu o przegłosowanie tej 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję w temacie uchwały i zapytał: kto z Pań i 

Panów radnych jest za sprzedażą ostatniego kawałka gruntu będącego w posiadaniu szpitala? 

Prosząc o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku.  

Następnie poinformował, że nastąpił błąd w głosowaniu. Wyjaśnił, że pierwsze pytanie było, 

kto jest za sprzedażą? Drugie pytanie było, kto jest przeciw. Przewodniczący Rady Powiatu 

poprosił o anulowanie w tym momencie głosowania. Poprosił Wiceprzewodniczących Rady 

Powiatu o liczenie głosów na podniesienie ręki, żeby nie było wątpliwości.  

 

Pani Astryda Adamczak Mecenas poprosiła Przewodniczącego Rady Powiatu o odczytanie 

projektu uchwały druk nr 8 w sprawie wyrażenia zgody dla Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rypinie na zbycie budynku wraz z prawem użytkowania 

wieczystego gruntu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu odczytał projekt uchwały druk nr 8 w sprawie wyrażenia 

zgody dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rypinie na zbycie 

budynku wraz z prawem użytkowania wieczystego gruntu. Następnie przystąpił do procedury 

głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało „za” 3 radnych (Monika Kalinowska, Piotr Makowski, 

Krzysztof Szalkowski).  

Przeciw głosowało 10 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych (Piotr Czarnecki, Danuta Tyraj). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada Powiatu w Rypinie nie wyraża zgody na 

zbycie tego gruntu. Uchwała  nie została podjęta.  

 

Ad. 3 i 

        Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania 

do projektu uchwały w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnych powiatu rypińskiego. 
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Pytań nie zgłoszono.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 15 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LXXIII/430/2024 

 

 

Ad. 4 

        Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w 

okresie międzysesyjnym od 20 lutego 2024 r. do 29 lutego 2024 r. Starosta poinformował, że 

w tym okresie nie odbywały się posiedzenia Zarządu Powiatu i uzupełnił sprawozdanie o 

informacje dotyczące:  

 - w  Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Rypinie odbyło się spotkanie w 

sprawie organizacji pierwszych powiatowych halowych młodzieżowych zawodów sportowo-

pożarniczych. Pierwsze powiatowe halowe młodzieżowe zawody pożarnicze odbędą się 

9 marca 2024 r. w Rypińskim Centrum Sportu,  

- w poniedziałek odbyło się podpisanie listu intencyjnego w sprawie współpracy przy 

budowie ścieżki pieszo rowerowej z Rypina do Osieka. List intencyjny podpisał Wicestarosta 

w imieniu Starosty Brodnickiego Stanisław Kossakowski, Burmistrz Miasta Rypin Paweł 

Grzybowski, Wójt Gminy Rypin Janusz Tyburski, Wójt Gminy Osiek Paweł Chudy, 

- kończy się remont chodnika przy ul. Młyńskiej w Rypinie, a całkowita wartość zadania to 

243.000 zł dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg wynosi 194.000 zł. W tym 

zadaniu został złożony wniosek na ul. Sportową i w miejscowości Radzynek koszt całej 

inwestycji wynosi 630.000 zł, 

- rozpoczął się remont drogi powiatowej Radziki Duże-Wąpielsk wraz ze ścieżką rowerową, 

- dobiega końca projekt ścieżki do Ostrowitego i projekt ścieżki rowerowej z Kowalk do 

Pręczek, 

 - w poniedziałek odbyło się spotkanie z mieszkańcami Gminy Rogowo, a głównie Huty 

Chojno i Kobrzyńca, którego tematem był remont drogi powiatowej z Kobrzyńca do Huty 

Chojno, 

- od 4 marca br. będzie wyłączone główne wejście do Starostwa Powiatowego, gdyż  będzie 

remont schodów, który potrwa około 5 do 6 tygodni. Umowa jest podpisana z terminem do 

30 kwietnia 2024 r. 

 

Ad. 5 

        Przewodniczący Rady Powiatu zapytał: czy ktoś chciałby zabrać głos w punkcie wolne 

wnioski, oświadczenia i informacje? 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w tym momencie udziela głosu do 3 minut 

Pani Małgorzacie Grodzickiej. 

Małgorzata Grodzicka poinformowała, że jest przedstawicielem inwestora Spółki Galeria 

Młyn. Pani Małgorzata Grodzicka powiedziała, że propozycja i rozmowy jakie toczyły się 

dotyczyły sprzedaży i zamiany działek, dzięki którym szpital mógłby mieć w przyszłości 

pobudowane 24 miejsca parkingowe i udzielenie służebności przejazdu przez drogę, która 

będzie służyła mieszkańcom do komunikacji z ul. Dłutka, bo w tej chwili tak naprawdę ta 

ulica jest wyłączona jeżeli chodzi o wyjazd z galerii i całą komunikację, żeby rozładować całe 

to napięcie ruchu. Mimo usilnych starań z projektantem nie są w stanie wykonać tej drogi w 

takich parametrach, jakie byłyby bezpieczne, dlatego tylko i wyłącznie propozycja sprzedaży 

tych działek wchodziła w grę. Zamiana tych działek ani dla jednej strony nie byłaby 

przyszłościowo wartościowa, ani dla drugiej.  Pani Grodzicka zaznaczyła, że  trudno jej 
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powiedzieć jaka będzie decyzja zarządu spółki i czy będą dalsze rozmowy w tym temacie. 

Podziękowała za zajęcie stanowiska i dodała, że szkoda i bardzo żałuje tego, że radni nie 

zrozumieli intencji inwestora. 

 

Radna Danuta Tyraj zapytała Panią Dyrektor szpitala o możliwość wykonania mammografii 

w rypińskim szpitalu oraz wyjaśnienie jak wygląda sytuacja. 

 

Monika Tryniszewska-Skarżyńska Dyrektor SP ZOZ odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy 

nie ma takiego mammografu w rypińskim szpitalu. Był mammograf analogowy, ale nie 

spełniał warunków i do tego jeszcze uległ awarii. Dyrekcja szpitala jest na etapie rozeznania i 

wnioskowania o zakup aparatu cyfrowego. Pani Dyrektor SP ZOZ zapewniła, że jeżeli będzie 

tylko możliwość pozyskania środków i zakupienia takiego aparatu, to zostanie to rozważone.  

Pani Dyrektor szpitala poinformowała o problemie z lekarzem wykonującym USG i ogólnym 

problemem z radiologami. Szpital ma zapewnienie od lekarza na wykonywanie badań w ciągu 

2 dni w miesiącu, ale też nie chce on robić USG piersi. 

 

Radny Rafał Zglinicki odniósł się do powołania Pana Marka Tyburskiego na stanowisko 

Wicestarosty. Zaznaczył, że zna Pana Marka Tyburskiego od wielu lat i nie ma nic przeciwko 

Panu Markowi Tyburskiemu, natomiast pozostało tej kadencji 2 miesiące czyli niewiele czasu 

urzędowania. Jest Starosta wybrany spoza rady, a dzisiaj rada powołała Wicestarostę też 

spoza rady. Zdaniem Pana Rafała Zglinickiego jest to policzek dla radnych, gdyż w jakim 

świetle zostali oni postawieni wobec wyborców? Czy spośród 16 radnych na ten okres 2 

miesięcy nie można było wybrać Wicestarosty spośród radnych? Pan Rafał Zglinicki wie, że 

radni mają umowy o pracę i ciężko na 2 miesiące te umowy rozwiązywać, ale wśród radnych 

jest 4 emerytów, którzy pewnie nie mieliby kłopotów podjęcia tego stanowiska Wicestarosty. 

Radny Rafał Zglinicki zapytał: czy była taka konieczność, żeby powoływać z zewnątrz Pana 

Marka Tyburskiego na stanowisko Wicestarosty? Zdaniem radnego Rafała Zglinickiego jest 

to duży nie fart dlatego, że przez te 2 miesiące na pewno żadnych opinii strategicznych i 

decyzji nie będzie podejmować.  

Radny Rafał Zglinicki zapytał Panią Mecenas czy Pan Wicestarosta otrzyma trzymiesięczną 

odprawę zgodnie z art. 40 ustawy o pracownikach samorządowych, który przewiduje 

trzymiesięczną odprawę na koniec kadencji. 

 

Jarosław Sochacki Starosta Rypiński poinformował, że koszt cyfrowego mammografu wynosi 

600.000 zł. Pozyskano dla szpitala ponad 3.800.000 zł środków finansowych dzięki którym 

wyremontowano i zakupiono sprzęt na sterylizację, na wyposażenie oddziału 

rehabilitacyjnego. Starosta ma nadzieje, że w perspektywie czasu uda się pozyskać środki na 

zakup mammografu, gdyż jest to ważne, żeby kobiety na terenie powiatu miały tą możliwość 

korzystania z tych badań.  

Starosta wyjaśnił, iż ustawa przewiduje, że w ciągu 30 dni rada ma czas na powołanie 

Wicestarosty do pełnienia tej funkcji. Starosta zaznaczył, że jest dużo decyzji strategicznych. 

Muszą zostać podpisane umowy związane z budową hali, z przebudową i budową w szpitalu, 

na zadaszenie lodowiska.  

Jarosław Sochacki Starosta Rypiński powiedział, że rozmawiał z Radnym Rafałem 

Zglinickim w tej sprawie i poprosił go o nie robienie polityki teraz, że osoba z zewnątrz. Pan 

Marek Tyburski jest doświadczonym samorządowcem z wieloletnim doświadczeniem, a Pan 

Rafał Zglinicki  kandydował też z ugrupowania od Pana Marka Tyburskiego. 
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Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję w tym temacie i oświadczył, że decyzja o 

wyborze składu Zarządu należy do Pana Starosty. Rada wybiera Starostę, natomiast Starosta 

proponuje pozostały skład Zarządu i Rada głosuje nad tym składem. Głosowanie się odbyło, a 

dalszą dyskusję Przewodniczący Rady Powiatu uważa za bezprzedmiotową. 

 

Radny Piotr Makowski oświadczył, że nie chce siebie usprawiedliwiać w żaden sposób, ale 

chce powiedzieć tylko jedną rzecz, że ten, co nic nie robi, nigdy błędów nie popełnia. 

Przeprosił za swoją gapę po prostu, którą przed chwilą popełnił w głosowaniu, rękę podniósł, 

tak jak myślał, a w związku z tym, że ten przycisk zielony jest u niego wyrobiony to palec 

pociągnął, no i niestety nacisnął trochę za wysoko.  

  

Radna Jagoda Grajkowska podziękowała Pani Dyrektor szpitala za walkę i upór oraz dbanie o 

dobro rypińskiego szpitala, gdyż radni tak nie do końca sobie zdawali sprawę jaka jest 

sytuacja. 

 

Monika Tryniszewska-Skarżyńska Dyrektor SP ZOZ podziękowała za głosowanie i za to, że 

radni przychylili się do jej opinii dzięki czemu szpital będzie mógł dalej się rozwijać. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że nikt radnym nie powie, że ostatni kawałek 

gruntu zbyli, a nie zamienili dla dobra szpitala i powiększenia parkingu. Radni są za 

wspólnym korzystaniem z pewnych wjazdów i przejazdów oraz za udogodnieniem.  

Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował, aby Pani Mecenas udzieliła Radnemu 

Rafałowi Zglinickiemu odpowiedzi w momencie jak będzie sprawa wyjaśniona.  

 

Radna Monika Kalinowska oświadczyła, że błędnie jest postrzeganie przez radnych 

głosowania, które się odbyło. Zdaniem Radnej Moniki Kalinowskiej głosowanie to mówiło o 

tym, że Rada Powiatu wyraża zgodę na to, żeby szpital ewentualnie dalej negocjował. Monika 

Kalinowska uważa, że w tym momencie negocjacji już żadnych po prostu nie będzie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała wyraźnie mówiła o sprzedaży. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i punkt 5.    

 

Ad. 6 

      Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Cegłowski podziękował za udział w sesji i 

zamknął obrady LXXIII sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Zakończenie obrad LXXIII sesji Rady - godz. 14.30 

 

Pełna treść wystąpień dostępna jest na nagraniu umieszczonym na stronie internetowej 

Starostwa Powiatowego w Rypinie w zakładce Strefa Cyfrowego Urzędu oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Starostwa.  

                

                                  Przewodniczący Rady 

  

                                                          Krzysztof Cegłowski 
 

Protokołowała: 

Anna Zaborowska 
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Załączniki: 

1. Lista obecności. 

2. Lista zaproszonych gości. 

3. Wyniki głosowań. 

4. Karty do głosowania. 

5. Wniosek Starosty Rypińskiego o wybór Pana Marka Stanisława Tyburskiego na stanowisko 

Wicestarosty Rypińskiego. 

 

 


